

CONVENTION between Her Majesty and the President of the French Republic for the Exchange of Postal Money Orders between the Dominion of Canada and France.

---

*Signed at London, June 20, 1884.*

---

[*Ratifications exchanged at London, September 27, 1884.*]

HER Majesty the Queen of the United Kingdom of Great Britain and Ireland, Empress of India, and the President of the French Republic, being desirous that facilities should exist for the transmission of sums of money between the Dominion of Canada and France by means of postal money orders, have determined upon securing this result by a Convention, and have named as their Plenipotentiaries for this purpose, namely :

Her Majesty the Queen of the United Kingdom of Great Britain and Ireland, the Right Honourable Granville George, Earl Granville, Lord Leveson, a Peer of the United Kingdom, Knight of the Most Noble Order of the Garter, a Member of Her Majesty's Privy Council, Lord Warden of the Cinque Ports, and Constable of Dover Castle, Chancellor of the University of London, Her Majesty's Principal Secretary of State for Foreign Affairs, &c., &c. ;

And the President of the French Republic, M. William Henri Waddington, Ambassador of France to Her Majesty the Queen of the United Kingdom of Great Britain and Ireland, Empress of India, Senator, Member of the Institute, &c., &c. ;

Who, after having communicated to each other their respective full powers, found in good and due form, have agreed upon the following Articles :—

ARTICLE I.

Remittances of money may be sent by way of the Post Office, from France and Algiers to Canada, as well as from Canada to France and Algiers.

These remittances shall be made by means of orders drawn by offices of "l'Administration des Postes de France"

[351]

SA Majesté la Reine du Royaume Uni de la Grande-Bretagne et d'Irlande, Impératrice des Indes, et le Président de la République Française, animés du désir de faciliter les envois d'argent entre le Canada et la France à l'aide de mandats postaux, ont résolu de signer dans ce but une Convention, et à cet effet ils ont nommé pour leurs Plénipotentiaires, savoir :

Sa Majesté la Reine du Royaume Uni de la Grande-Bretagne et d'Irlande, le Très Honorable Granville George, Comte Granville, Lord Leveson, Pair du Royaume Uni, Chevalier du Très Noble Ordre de la Jarretière, Conseiller de Sa Majesté dans son Conseil Privé, Lord Gardien des Cinque Ports, et Connétable du Château de Douvres, Chancelier de l'Université de Londres, Principal Secrétaire d'État de Sa Majesté pour les Affaires Étrangères, &c., &c. ;

Et le Président de la République Française, le Sieur Waddington (William Henri), Ambassadeur de France près Sa Majesté la Reine du Royaume Uni de la Grande-Bretagne et d'Irlande, Impératrice des Indes, Sénateur, Membre de l'Institut, &c., &c. ;

Lesquels, après s'être communiqué leurs pleins pouvoirs, trouvés en bonne et due forme, sont convenus de ce qui suit :—

ARTICLE I.

Des envois de fonds pourront être faits, par la voie de la poste, tant de la France et de l'Algérie pour le Canada, que du Canada pour la France et l'Algérie.

Ces envois s'effectueront au moyen de mandats tirés par des bureaux de l'Administration des Postes de France sur des